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Aanleiding:
De brief, die we als raadsleden op 20 april ontvingen van mevr. Dowding, (zaaknr. 827947) over 
het proces van naturalisatie dat als koel en teleurstellend werd ervaren.

Vragen aan het College:
Vraag 1: Hoe verloopt de procedure van naturalisatie? Is daarbij ook aandacht voor een 
‘warm welkom’?
Antwoord:
Het proces van naturalisatie begint met een aanvraag en eindigt (ongeveer een jaar later) als het 
Koninklijk Besluit (KB) wordt genomen. 
Het warme welkom krijgt vorm door de jaarlijkse feestelijke ceremonie in de maand december.

Vraag 2: Zo ja, hoe krijgt dat vorm? Zo niet, hoe kan dit verbeterd worden zodat wél 
sprake is van een warm welkom?
Antwoord:
Als het Koninklijk Besluit is genomen, dan krijgt betrokkene een uitnodiging voor de naturalisatie 
ceremonie. Die houdt in dat de nieuwe Nederlanders welkom worden geheten. 
Tijdens deze ceremonie, waarbij ook familieleden of vrienden aanwezig mogen zijn, leggen zij de 
Verklaring van Verbondenheid af, waarna zij het KB krijgen uitgereikt.
In die ceremonie krijgen zij uitleg over wat het betekent dat zij Nederlander zijn geworden en over 
de procedure van de aanvraag van het Nederlandse paspoort. Dit is de zogenaamde kleine 
ceremonie, die wij zo’n 12 keer per jaar houden.
Aan het einde van het jaar nodigen we alle nieuwe Nederlanders nogmaals uit voor de grote 
ceremonie. Voorheen gebeurde dat in De Steeg, maar voor dit jaar zijn we op zoek naar een 
nieuwe locatie.

Vraag 3: Vanwege corona ging het begrijpelijk anders dan voorheen, maar bent u het 
met ons eens dat dit wel erg zakelijk en wat koud is?
Antwoord:
Corona heeft noodgedwongen tot aanpassingen geleid in ons werk en onze werkwijze. Vaak vanuit 
het landelijke (RIVM) advies om contact te vermijden en afstand te houden. Dit verhoudt zich 
moeilijk tot feestelijke momenten, die je met elkaar wilt vieren.
Hierbij vermelden we wel, dat dit de eerste keer is dat ons een dergelijk signaal bereikt. In de 
coronaperiode zijn er in gemeente Rheden ongeveer 120 inwoners Nederlander geworden en niet 
eerder ontvingen wij een dergelijk signaal op de werkwijze of de brief. Dit neemt niet weg dat we 
iedere verbetersuggestie serieus nemen.

Vraag 4: Zo ja, hoe zou dit in de toekomst beter kunnen? Zo nee, waarom niet?
Antwoord:
Nu corona voorbij is, gaan we de ceremonie in ere te herstellen.
Deze ceremonie vindt plaats op of rond 15 december en wordt feestelijk opgetuigd, waarbij een 
belangrijke rol is weggelegd voor de burgemeester. Ook dan is iedereen uitgenodigd, die het 
afgelopen jaar Nederlander is geworden. Inclusief familie.
De burgemeester houdt dan een toespraak, reikt bloemen uit en gaat met alle nieuwe 
Nederlanders op de foto. Ook is er koffie en gebak. 


